



### **Resolution 8. Protection of Canadian Citizens Overseas**

WHEREAS:

1. The protection of Canadian citizens overseas, including Mr. Abousfian Abdelrazik who is stuck in Sudan, is an essential component of citizenship rights;
2. The denial of a Canadian passport to Mr. Abdelrazik may set a negative precedent of two-tier citizenship and leave citizens with a refugee background in orbit;

THEREFORE BE IT RESOLVED that the CCR urge the Canadian government to protect Canadian citizens overseas against torture and cruel and unusual treatment and provide them with the right to return with no discrimination whatsoever.

ADOPTED MAY 2009

---

### **Résolution 8. La protection des citoyens canadiens à l'étranger**

ATTENDU QUE :

3. La protection des citoyens canadiens à l'étranger, dont M. Abousfian Abdelrazik qui est coincé au Soudan, est un élément essentiel des droits de la citoyenneté;
4. Le fait qu'on refuse un passeport canadien à M. Abdelrazik peut créer un précédent négatif de citoyenneté à deux vitesses et laisse des citoyens qui ont un vécu de réfugié en orbite;

IL EST DONC RÉSOLU QUE le CCR encourage fortement le gouvernement canadien à protéger les citoyens canadiens à l'étranger contre la torture et les traitements cruels et inhabituels et de leur assurer le droit de retour sans aucune discrimination.

ADOPTÉE MAI 2009